

gium as the Administering Authority concerned (T/PET.3/61, T/L.437),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the statements of the representative of Belgium and the representative of UNESCO that UNESCO has never offered to organize courses of study for the indigenous inhabitants of Ruanda-Urundi;

2. *Notes*, however, the statement of the representative of UNESCO that his organization had offered one six-months fellowship in the field of education for an indigenous inhabitant of the Territory, but that the Belgian Government in March 1951 stated that it was not in a position to accept the offer;

3. *Expresses the hope* that the Administering Authority will continue to give serious consideration to offers of scholarships by UNESCO and will report to the Council on decisions taken thereon.

521st meeting,
22 March 1954.

872 (XIII). Petition from Mr. Joseph Habyarimana Gitera (T/PET.3/69)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Joseph Habyarimana Gitera concerning Ruanda-Urundi, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned (T/PET.3/69, T/OBS.3/6, T/L.437),

Noting that the petitioner charges the Administering Authority with racial discrimination in its ordinary administrative actions and in the administration of justice,

Having examined the cases put forward by the petitioner as examples of alleged racial discrimination, and having considered the detailed observations of the Administering Authority on each of the cases,

1. *Considers* that no evidence has been brought forward of partiality on the part of the Administration either in administrative matters or in the administration of justice;

2. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority in relation to the various cases cited by him.

521st meeting,
22 March 1954.

873 (XIII). Petition from Mr. E. Rabaud (T/PET.3/L.2)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. E. Rabaud concerning Ruanda-Urundi, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned (T/PET.3/L.2, T/OBS.3/7, T/L.437),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the statements of the Administering Authority that:

(a) There is a boarding school at Save which provides specially adapted education for mulatto children;

Belgique, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.3/61, T/L.437),

1. *Signale à l'attention* du pétitionnaire que le représentant de la Belgique et celui de l'UNESCO ont déclaré que cette organisation n'avait jamais offert d'organiser des cours pour les habitants autochtones du Ruanda-Urundi;

2. *Constate* toutefois que le représentant de l'UNESCO a déclaré que son organisation avait offert une bourse de perfectionnement pédagogique de six mois, destinée à un habitant autochtone du Territoire, mais que le Gouvernement belge, au mois de mars 1951, avait fait savoir qu'il n'était pas en mesure d'accepter cette offre;

3. *Exprime l'espoir* qu'à l'avenir l'Autorité administrante continuera à étudier avec soin toute offre de bourse que pourrait lui faire l'UNESCO et rendre compte au Conseil des décisions qu'elle aura prises à ce sujet.

521ème séance,
le 22 mars 1954.

872 (XIII). Pétition de M. Joseph Habyarimana Gitera (T/PET.3/69)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Joseph Habyarimana Gitera concernant le Ruanda-Urundi, en consultation avec la Belgique, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.3/69, T/OBS.3/6, T/L.437),

Constatant que le pétitionnaire accuse l'Autorité administrante de pratiquer la discrimination raciale dans l'administration normale des affaires publiques et dans l'application de la justice,

Ayant examiné les affaires que le pétitionnaire a présentées comme étant des exemples de discrimination raciale, et ayant étudié les observations détaillées faites sur chacune de ces affaires par l'Autorité administrante,

1. *Estime* qu'il ne lui a rien été signalé qui prouve que l'Autorité administrante se serait montrée partielle tant en matière d'administration publique que dans l'application de la justice;

2. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations présentées par l'Autorité administrante sur les diverses affaires qu'il a citées.

521ème séance,
le 22 mars 1954.

873 (XIII). Pétition de M. E. Rabaud (T/PET.3/L.2)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. E. Rabaud concernant le Ruanda-Urundi, en consultation avec la Belgique, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.3/L.2, T/OBS.3/7, T/L.437),

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les déclarations de l'Autorité administrante, d'où il ressort:

a) Qu'il existe à Save un pensionnat qui donne un enseignement spécialement adapté aux besoins des jeunes mulâtres;

(b) The official school at Goma admits children of all races provided they meet certain educational standards;

(c) A number of those who signed the petition have had their children admitted to the Goma school;

(d) The establishment of a special school or special classes at Kisenyi would be a duplication of existing facilities;

2. *Draws the attention* of the Administering Authority to the need for increasing budgetary allocations for educational purposes, for providing funds for building schools and for extending further assistance towards the education of African and mulatto children.

521st meeting,
22 March 1954.

Resolutions on petitions concerning Somaliland under Italian administration

874 (XIII). Petition from Mr. Abdi Aden Ismahil Mohamed (T/PET.11/351)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Abdi Aden Ismahil concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/351, T/OBS.11/21, T/L.426),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that the petitioner is now satisfied by the issue to him in July 1953 of the licence for which he applied.

521st meeting,
22 March 1954.

875 (XIII). Petition from Messrs. Scide Mohamed Dore, Dahir Sciacul and Abdullahi Hassan (T/PET.11/356)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Messrs. Scide Mohamed Dore, Dahir Sciacul and Abdullahi Hassan concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/356, T/OBS.11/20, T/L.427),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Informs* the petitioners that it was essential, in the interests of law and order, that the Resident should have taken action in a case where not only camels were stolen, but a tribesman was killed;

3. *Expresses the hope* that tribal leaders will come to realize that the future of the Territory will best be served by their co-operation with each other and with the Administration since their interests, and the interests of the Territory as a whole will only be impaired if they resort to direct action against one another; and that in this respect the Administering Authority will afford tribal leaders all necessary assistance and co-operation;

b) Que l'école officielle de Goma reçoit des enfants de toutes races, à condition qu'ils aient atteint un certain degré d'éducation;

c) Que certains de ceux qui ont signé la pétition ont eu leurs enfants admis à l'école de Goma;

d) Que la création d'une école spéciale ou l'organisation de cours spéciaux à Kisenyi ferait double emploi avec les facilités d'enseignement dont la localité dispose actuellement;

2. *Attire l'attention* de l'Autorité administrante sur la nécessité d'augmenter les crédits affectés à l'enseignement, de financer la construction d'écoles et de faciliter encore l'éducation des enfants africains et mulâtres.

521ème séance,
le 22 mars 1954.

Résolutions au sujet de pétitions concernant la Somalie sous administration italienne

874 (XIII). Pétition de M. Abdi Aden Ismahil Mohamed (T/PET.11/351)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Abdi Aden Ismahil Mohamed concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.11/351, T/OBS.11/21, T/L.426),

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Exprime l'espoir* que le pétitionnaire est maintenant satisfait, ayant reçu en juillet 1953 la licence d'exploitation qu'il avait demandée.

521ème séance,
le 22 mars 1954.

875 (XIII). Pétition de MM. Scide Mohamed Dore, Dahir Sciacul et Abdullahi Hassan (T/PET.11/356)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de MM. Scide Mohamed Dore, Dahir Sciacul et Abdullahi Hassan concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.11/356, T/OBS.11/20, T/L.427),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Informe* les pétitionnaires que, dans l'intérêt de la loi et de l'ordre public, le Résident devait absolument intervenir dans une affaire où il s'agissait non seulement du vol de chameaux, mais aussi du meurtre d'un membre d'une tribu;

3. *Exprime l'espoir* que les chefs de tribu finiront par reconnaître que, dans l'intérêt de l'avenir du Territoire, ils doivent coopérer entre eux et avec l'Administration, leurs intérêts et ceux du Territoire dans son ensemble ne pouvant qu'être desservis si les tribus ont recours à l'action directe, les unes contre les autres; et que l'Autorité administrante assurera aux chefs de tribu toute collaboration et toute assistance nécessaires à cet égard;